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Anexa la Hotărârea Consiliului Judeţean Arad nr. 210/24.07.2020 

ROMÂNIA 
JUDEŢUL ARAD 
CONSILIUL JUDEŢEAN 
NR. 13.216/15.06.2020  

 
 

PROCES-VERBAL 
al ședinței extraordinare a Consiliului Județean Arad 

din data de 15.06.2020, ora 13.00 
 
 

 Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea pe site-ul Consiliului Judeţean 
Arad a Dispoziţiei nr. 253/11.06.2020 a preşedintelui Consiliului Judeţean privind 
convocarea în şedinţă extraordinară a Consiliului Judeţean Arad (cuprinzând ordinea de 
zi, data, ora şi locul desfăşurării) precum și prin intermediul presei, în cotidianul local 
„Jurnalul Arădean”. Convocarea consilierilor s-a realizat şi telefonic. 
 Prezenți: Cionca Iustin – preşedinte, Bîlcea Ovidiu-Sergiu – vicepreşedinte, Cadar 
Răzvan-Olimpiu – vicepreşedinte, Boloni Gyorgy, Bozga Doru, Ciceac Vasile, Craivan 
Camelia-Eugenia, Crişan Corina-Anka, Duruș Daniel-Sorin, Feieş Cristian, Gligor Ioan, 
Lucaci Cornel-Ștefan, Moşneag Vasile-Ovidiu, Moţ Petru, Pădurean Petru, Pârv Mihai, 
Pero Tamas-Carol, Plaveţi Ioan, Pop Alin, Popa Garofiţa, Purcaru Mircea, Remeţan Florin, 
Retter Iosif, Salaşan Cristian-Ioan, Săbău Gheorghe, Stan Simona-Lucia, Sulincean 
Marius-Mircea, Trifon Daniel, Ţolea Adrian-Florin, Ulici Ion și Urzică Cristian – consilieri 
judeţeni. 

Absenți: Ispravnic Cristian-Ilie și Manguci Cosmin-Ciprian – consilieri județeni. 
 
 
 Dl Cionca Iustin: Bună ziua! Începem ședința. După cum ați văzut, astăzi avem pe 
ordinea de zi a ședinței extraordinare a Consiliului Județean un singur punct și un proiect 
de hotărâre suplimentar pe care, dați-mi voie să nu le mai citesc. Cine este pentru ordinea 
de zi? 31 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Bîlcea Ovidiu-Sergiu – vicepreşedinte, 
Cadar Răzvan-Olimpiu – vicepreşedinte, Boloni Gyorgy, Bozga Doru, Ciceac Vasile, 
Craivan Camelia-Eugenia, Crişan Corina-Anka, Duruș Daniel-Sorin, Feieş Cristian, Gligor 
Ioan, Lucaci Cornel-Ștefan, Moşneag Vasile-Ovidiu, Moţ Petru, Pădurean Petru, Pârv 
Mihai, Pero Tamas-Carol, Plaveţi Ioan, Pop Alin, Popa Garofiţa, Purcaru Mircea, Remeţan 
Florin, Retter Iosif, Salaşan Cristian-Ioan, Săbău Gheorghe, Stan Simona-Lucia, Sulincean 
Marius-Mircea, Trifon Daniel, Ţolea Adrian-Florin, Ulici Ion și Urzică Cristian – consilieri 
judeţeni). Împotrivă? -. Abțineri? -. 
 
 

ORDINE DE ZI 
a ședinței extraordinare a Consiliului Județean Arad 

din data de 15.06.2020, ora 13.00 
 

 
1.Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării de servicii sociale pentru 

copii/tineri cu măsură de protecţie specială – iniţiativa preşedintelui. 
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2.Proiect de hotărâre pentru aprobarea cererii privind transmiterea drumului 
forestier FE 020 Boroaia - Târșa de la km 34+477 la km 38+935 din domeniul public al 
Statului Român și administrarea Regiei Naționale a Pădurilor - Romsilva în domeniul 
public al Județului Arad și administrarea Consiliului Județean Arad – iniţiativa 
preşedintelui. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
171/2020 privind aprobarea ordinii de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean 
Arad din data de 15 iunie 2020. 

 
 
 
Punctul 1 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării de servicii sociale pentru 

copii/tineri cu măsură de protecţie specială – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării de servicii 

sociale pentru copii/tineri cu măsură de protecţie specială. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. 
Cine este pentru? 31 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Bîlcea Ovidiu-Sergiu – 
vicepreşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu – vicepreşedinte, Boloni Gyorgy, Bozga Doru, 
Ciceac Vasile, Craivan Camelia-Eugenia, Crişan Corina-Anka, Duruș Daniel-Sorin, Feieş 
Cristian, Gligor Ioan, Lucaci Cornel-Ștefan, Moşneag Vasile-Ovidiu, Moţ Petru, Pădurean 
Petru, Pârv Mihai, Pero Tamas-Carol, Plaveţi Ioan, Pop Alin, Popa Garofiţa, Purcaru 
Mircea, Remeţan Florin, Retter Iosif, Salaşan Cristian-Ioan, Săbău Gheorghe, Stan 
Simona-Lucia, Sulincean Marius-Mircea, Trifon Daniel, Ţolea Adrian-Florin, Ulici Ion și 
Urzică Cristian – consilieri judeţeni). Împotrivă? -. Abțineri? -. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
172/2020 privind aprobarea contractării de servicii sociale pentru copii/tineri cu măsură de 
protecţie specială. 

 
 
 
Punctul 2 
Proiect de hotărâre pentru aprobarea cererii privind transmiterea drumului forestier 

FE 020 Boroaia - Târșa de la km 34+477 la km 38+935 din domeniul public al Statului 
Român și administrarea Regiei Naționale a Pădurilor - Romsilva în domeniul public al 
Județului Arad și administrarea Consiliului Județean Arad – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Și proiectul de hotărâre introdus suplimentar pe ordinea de zi. 

Proiect de hotărâre pentru aprobarea cererii privind transmiterea drumului forestier FE 020 
Boroaia - Târșa de la km 34+477 la km 38+935 din domeniul public al Statului Român și 
administrarea Regiei Naționale a Pădurilor - Romsilva în domeniul public al Județului Arad 
și administrarea Consiliului Județean Arad. Acuma, bănuiesc că ați văzut în comisii că noi 
suntem proprietari tabulari, avem și C.F. pentru el, dar procedura la Romsilva este să 
facem hotărâre de Guvern și să îl scoatem din evidența dânșilor și din administrarea lor ca 
să nu mai fie un conflict de proprietate. Dacă sunt intervenții? Domnul Sulincean, vă rog! 
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Dl Sulincean Marius: Domnule președinte, mulțumesc! Îmi amintesc că finanțarea o 
avem din 2018 pentru acel drum. Anul trecut am înțeles că am avut o problemă cu avizele 
de la Romsilva pentru avizarea acelei lucrări, am dat Romsilva la momentul respectiv în 
judecată..., 

Dl Cionca Iustin: Nu. Ei pe noi, dar..., 
Dl Sulincean Marius: Bine ar fi fost să o facem noi pe ei că eram direct interesați, 

dar este bine că ne-au dat și ei pe noi. Și acum facem un proiect de hotărâre pentru a 
trece acel drum printr-o hotărâre de Guvern în administrarea Consiliului Județean, cu toate 
că noi suntem proprietarii..., (neinteligibil). 

Dl Cionca Iustin: Aveți dreptate. 
Dl Sulincean Marius: Mă întreb ce am așteptat din 2018 până în 2019? Având în 

vedere că știam..., nu s-a schimbat și probabil că nu o să..., 
Dl Cionca Iustin: Vă răspund imediat. Vă rog să nu mai interveniți și nu mai..., 

(neinteligibil). 
Dl Sulincean Marius: Am înțeles! Și în același timp în situația în care demersul 

nostru nu are să fie favorabil și Romsilva nu are să avizeze în continuare acea lucrare 
acolo, având în vedere că avem și un câștigător, o societate comercială care execută 
lucrări cu acea finanțare pe PNDL și o să pierdem finanțarea, cine va răspunde? 

Dl Cionca Iustin: Da. Aveți mai multe întrebări. Deci, m-ați întrebat ce am așteptat. 
Am așteptat soluționarea în instanță, pentru că dacă eu sunt proprietar pe drumul acesta, 
nu mi se pare normal ca Ministerul Mediului să mă oblige să mă duc după aviz la 
Romsilva. Dar, dacă tot au făcut-o, noi trebuie să respectăm toată legislația. Am solicitat o 
autorizație de construire, am împărțit drumul pe loturi, am început lucrul pe acele 
segmente în care nu aveam probleme, bineînțeles cu acceptul finanțatorului, pentru că 
proiectul este depus pe Programul Național de Dezvoltare Locală și întretimp am așteptat 
și rezultatul procesului care, spuneam noi că este în favoarea noastră. Întretimp s-a 
schimbat Guvernul, m-am dus la noul ministru, am crezut că găsim o soluție amiabilă și 
aceasta este propunerea Ministerului Mediului să dăm o hotărâre de Guvern, am inițiat o 
hotărâre de Guvern împreună cu domnul prefect să cerem Guvernului să radieze dreptul 
de administrare al Regiei Pădurilor și asta facem acum. Dumneavoastră, dacă astăzi votați 
acest proiect, el va pleca la Guvern, o să mergem să dăm o hotărâre de Guvern să 
rezolvăm și problema aceasta între noi și probabil că apoi va trebui să facem chiar o tăiere 
de pomi, acolo soluția tehnică o să ne-o dea cei de la tehnic, să lărgim drumul acesta și eu 
sunt foarte optimist că imediat după ce rezolvăm hotărârea de Guvern și Romsilva își va 
retrage acțiunea în instanță că nu mai are obiect și toate lucrurile vor merge bine. Noi, 
oricum anul acesta avem de lucru pe segmentele Bârsa-Sebiș, Sebiș-Moneasa. Oricum 
contractul este pe un termen mai lung, iar anul viitor avem suficient timp să facem și 
ultimul segment care rămâne, adică Moneasa-limită județ Bihor cu atât mai mult cu cât știți 
că pe partea cealaltă, încă Bihorul nu a obținut finanțarea pe PNDL, au depus și ei atunci, 
dar nu au avut sprijinul politic pe care l-am avut noi, Aradul și urmează să ne batem 
acuma să rezolvăm și pe partea cealaltă de la Bihor, pentru că drumul acesta într-adevăr 
ar avea finalitate în momentul în care vor fi două drumuri modernizate și Moneasa să iasă 
din starea aceasta de izolare de capăt de județ și să poată să atragă turiști și din Bihor și 
la fel arădenii să meargă pentru obiectivele care sunt la limita de județ pe Bihor.  

Dl Sulincean Marius: Doamne ajută ca acest demers să fie favorabil și să nu avem 
o problemă cu executarea acelui drum. Și dacă tot mergeți și vă bateți pentru Bihor pentru 
Arad-limită de județ Bihor, ar fi bine dacă ați face-o și pentru un drum care ne interesează 
pe toți din județul Arad, Șiștarovăț-limită de județ Timiș. 

Dl Cionca Iustin: Vreți să..., uite, să vă prezinte domnul vicepreședinte strategia..., 
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Dl Sulincean Marius: Domnule președinte! 
Dl Bîlcea Sergiu: (Neinteligibil). 
Dl Sulincean Marius: Că să nu mai plictisim restul colegilor, vă promit că o să 

rămân cu dânsul după ședință să îmi prezinte (neinteligibil)..., toată strategia.   
Dl Bîlcea Sergiu: Ați venit un pic din nou nepregătit, să nu spun total nepregătit, 

pentru că acest tronson Lipova-Șiștarovăț-limită de județ Timiș este în fază finală de 
licitație. Dacă nu vom avea contestații, eu cred că anul acesta proiectare cu execuție vom 
demara lucrările undeva înspre toamnă. Așa că, domnul consilier, vă doresc o zi bună! 

Dl Cionca Iustin: Domnul Sulincean, bănuiesc că vreți să îi mai dați o replică 
domnului Bîlcea, după aceea ne lăsați să votăm punctul acesta și eu promit că deși nu 
avem Diverse, stau aici spectator la dialogul dumneavoastră și să îi lăsăm pe cei care au 
treabă, pun pariu că domnul Remețan are ceva probleme și noi îl reținem aici cu disputa 
dintre dumneavoastră. 

Dl Sulincean Marius: Nu v-ați înșelat decât puțin, domnule președinte. L-aș întreba 
pe domnul vicepreședinte ce finanțare o să punem pe drumul respectiv dacă tot..., 

Dl Cionca Iustin: Numai puțin! Acuma v-am promis că rămân la întrebările 
dumneavoastră, nu face obiectul punctului. Dacă aveți pe povestea aceasta, dacă aveți 
ceva de adăugat pe punctul acesta, haideți să îl închidem și după aceea discutăm toate 
drumurile. 

Dl Sulincean Marius: Sunt de acord cu dumneavoastră. Mă mir că nu mă pot 
înțelege deloc cu domnul vicepreședinte în mandatul acesta, noi eram prieteni foarte buni, 
să știți. Înainte ne înțelegeam. 

Dl Cionca Iustin: Poate în următorul, cine știe. Domnul Moț..., vă rog frumos! 
Domnul Moț a cerut cuvântul. Vă rog! 

Dl Moț Petru: Da. Mulțumesc, domnule președinte! Aș vrea doar să mă lămuresc 
așa mai mult pe mine, dar poate ne lămurim toți vizavi de o chestiune. Am înțeles din 
discuțiile de la Comisie că, practic acest drum pe care dorim să lămurim situația lui juridică 
s-ar afla și în patrimoniul nostru, fiind proprietari tabulari așa mi-ați spus și în patrimoniul 
Romsilva. Deci, sunt doi propritari. 

Dl Cionca Iustin: Nu, nu.   
Dl Moț Petru: Nu. În acte. În acte. În acte. Așa ni s-a spus! Bun..., nu sunt întabulați, 

dar sunt proprietari. Ei se consideră proprietari. 
Dl Cionca Iustin: Numai puțin! Haideți să lămurim că acuma vorbesc cu un jurist. 
Dl Moț Petru: Da. 
Dl Cionca Iustin: Dreptul de proprietate are trei atribute. 
Dl Moț Petru: Absolut! Dar nu aceasta este..., (neinteligibil). 
Dl Cionca Iustin: Stați puțin! Proprietar este Statul Român la ei..., 
Dl Moț Petru: Da..., 
Dl Cionca Iustin:..., și ei au posesie și folosință, da? 
Dl Moț Petru: Da. Și la noi suntem proprietari tabulari..., 
Dl Cionca Iustin: Și la noi suntem cu toate trei atributele, da? Pe Legea 213 Cartea 

albă. 
Dl Moț Petru: De acord, dar nu aceasta este discuția care vreau să o am. Voiam 

să..., mă întreb și vă întreb dacă nu este cumva aceeași situație cum a fost și cu clădirea 
Palatului Administrativ, sau cu o parte din ea..., 

Dl Cionca Iustin: Nu. 
Dl Moț Petru:..., când apărea și la Primărie și la Prefectură. 
Dl Cionca Iustin: Coproprietari spuneți. Nu. Nu. V-am spus..., 
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Dl Moț Petru: Bun, dar partea de clădire nu era sau nu este Prefectura? Apărea și 
în patrimoniul Prefecturii și în patrimoniul Primăriei. Acuma nu știu la care în CF, la care în 
Cartea albă, la care..., 

Dl Cionca Iustin: Domnul Moț! Sunteți conștient că nu obțineam banii pe finanțare 
pe PNDL dacă nu eram proprietari? Că acela a fost documentul de bază, CF-ul. 

Dl Moț Petru: De acord cu dumneavoastră..., 
Dl Cionca Iustin: Dar noi nu ne-am dus la vremea respectivă să vedem dacă și l-a 

mai declarat cineva proprietar. Da? 
Dl Moț Petru: Păi nici nu știu dacă puteam verifica dacă nu..., 
Dl Cionca Iustin: Păi nu puteam. Tocmai de aceea...,  
Dl Moț Petru: Putea să declare oricine. 
Dl Cionca Iustin: În momentul în care am ajuns la avizare, dânșii au invocat că și ei 

au niște drepturi acolo și ca atare, ne-au dat în judecată..., 
Dl Moț Petru: Ei pe noi? 
Dl Cionca Iustin: Ei pe noi, da. 
Dl Moț Petru: Și s-a terminat măcar în prima instanță? 
Dl Cionca Iustin: Nu s-a terminat pentru că eu vreau să găsesc o soluție, nu vreau 

să stau la mila instanțelor și să pierdem finanțarea. Am vorbit la Guvern, există varianta 
aceasta și să știți că nu numai la Arad, în toată țara avem aceleași probleme. Și trebuie să 
reglementăm acum situația juridică. O putem rezolta printr-o hotărâre de Guvern care este 
și peste Silvic și peste hotărârea noastră, pentru că este Statul Român. Dacă dânșii 
hotărăsc acum că noi suntem proprietari și se șterge din evidențele Romsilva ceea ce 
aveau ei înainte, am rezolvat problema. 

Dl Moț Petru: Bun. Atunci sunt liniștit, înseamnă că nu o să ne fure nimeni drumul 
respectiv. 

Dl Cionca Iustin: Nu are cum! Și încă o dată, să nu aveți impresia că noi nu o să 
dăm drept de exploatare la Romsilva după ce..., că așa cum îi lăsăm pe celelalte drumuri 
județene, o să îi lăsăm și aici. 

Dl Moț Petru: Bine, mulțumesc! 
Dl Cionca Iustin: Și eu vă mulțumesc! Vă rog! 
Dl Trifon Daniel: Pentru că s-a dus destul de departe..., stați să pot vorbi mai bine. 

Mă întreb totuși, oare nu problema vizează dacă acea suprafață este inclusă în fondul 
forestier național? Pentru că atunci discutăm despre altceva, nu discutăm despre 
proprietate, ci despre faptul că orice lucrare făcută în fond forestier național trebuie fie dată 
cu avizul Romsilva, fie printr-o hotărâre de Guvern dacă suprafața este mare, extrasă 
acea suprafață din fondul forestier național, fie dacă este suprafața mai mică de un hectar, 
la ITRSV Oradea se poate rezolva. 

Dl Cionca Iustin: Nu se poate rezolva pentru că eu am fost și la președintele 
Romsilva. Este o practică a lor, este într-adevăr în evidența lor și trebuie aviz pentru că au 
păduri acolo, poate va trebui să tăiem niște pomi să lărgim drumul acela. Dar încă o dată, 
sunt niște detalii care le-am discutat la nivelul Guvernului. Gândiți-vă că hotărârea noastră 
de Consiliu nu are nicio valoare dacă nu va fi dublată de o hotărâre de Guvern. Deci nu vă 
faceți griji că dacă ceva nu este în regulă, o să ne-o respingă Guvernul și o să ne spună 
nu este bine aceea, faceți altfel. Eu ce fac acum, fac la solicitarea dânșilor. Bănuiesc că le-
ați spus asta în comisii. Și aveți încredere, domnul Sulincean, că ați vorbit de încredere. 
Aveți încredere, că nu muncim de dragul de a muncii. Dacă ni s-a spus să facem..., mie nu 
îmi convine, mie mi-ar fi convenit dacă sunt proprietar să mi se dea avizul și să pot 
executa o lucrare de care ar fi beneficiat și ei. Însă, dacă în altă parte există o altă regulă, 
eu le respect și regulile lor și încercăm să găsim o soluție care să fie agreată. Și să știți, 
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sunați la Silvic să vedeți că agrează și ei forma pe care am plecat acuma. Îmi pare rău că 
nu am știut la început de această dublură. Dacă am fi știut, poate am fi găsit soluții în 
paralel în timp ce am obținut finanțarea, am făcut licitațiile, să fi reglementat juridic. Din 
păcate, doar când te apuci și predai amplasamentul sau iei avizele, atunci descoperi că 
există astfel de cazuri. Și aceasta este trecerea de la statul comunist la România modernă 
de astăzi, când proprietățile încă nu au fost reglementate și ne lovim de tot felul de 
probleme odată cu întabularea drumurilor sau cu reglementarea aceasta juridică. Dacă 
mai sunt alte intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 31 voturi pentru (Cionca Iustin – 
preşedinte, Bîlcea Ovidiu-Sergiu – vicepreşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu – 
vicepreşedinte, Boloni Gyorgy, Bozga Doru, Ciceac Vasile, Craivan Camelia-Eugenia, 
Crişan Corina-Anka, Duruș Daniel-Sorin, Feieş Cristian, Gligor Ioan, Lucaci Cornel-Ștefan, 
Moşneag Vasile-Ovidiu, Moţ Petru, Pădurean Petru, Pârv Mihai, Pero Tamas-Carol, 
Plaveţi Ioan, Pop Alin, Popa Garofiţa, Purcaru Mircea, Remeţan Florin, Retter Iosif, 
Salaşan Cristian-Ioan, Săbău Gheorghe, Stan Simona-Lucia, Sulincean Marius-Mircea, 
Trifon Daniel, Ţolea Adrian-Florin, Ulici Ion și Urzică Cristian – consilieri judeţeni). 
Împotrivă? -. Abțineri? -. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
173/2020 pentru aprobarea cererii privind transmiterea drumului forestier FE 020 Boroaia - 
Târșa de la km 34+477 la km 38+935 din domeniul public al Statului Român și 
administrarea Regiei Naționale a Pădurilor - Romsilva în domeniul public al Județului Arad 
și administrarea Consiliului Județean Arad. 

 
 
Dl Cionca Iustin: Colegilor care vă grăbiți vă doresc o zi frumoasă, celor care vreți, 

rămâneți la meciul dintre domnul Sulincean și Sergiu Bîlcea, dacă nu pleacă. 
 
 
 

 
                Preşedinte,                                  Secretar General al Judeţului,  
              Iustin CIONCA                    Silvana LUPU 
 
 
 
                         
                                                                                      Întocmit, 

                      Patricia POPA 
 

 


